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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

 

ZÁPIS z 2. jednání 

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konaného dne 13. 4. 2023 v 15:00 hod. 

Zasedací místnost, Městská policie Praha, Korunní 98, 101 00, Praha 10 

     

 
Přítomni: Jiří Ptáček, Mgr. Karel Hanzlík, Ondřej Buršík, MUDr. Tomáš Kaštovský, Ing. Jan Hora, Stanislav Šimek, 

Mgr. Martin Pacovský, Miloslav Ondra, JUDr. Markéta Štalmachová  

Omluveni: Mgr. Martin Hrubčík, MBA, Mgr. Jiří Knitl  

Nepřítomni: RNDr. Daniel Mazur, Ph.D.  

Hosté: Mgr. Tomáš Stařecký - ředitel Správy služeb hl. m. Prahy, Mgr. Petr Hanousek - vedoucí oddělení 
technického zabezpečení bezpečnostního systému, Ing. Eduard Šuster - ředitel Městské policie hl. m. 
Prahy, brig. gen. Ing. Luděk Prudil - ředitel HZS hl. m. Prahy, MUDr. Jaroslav Valášek - náměstek ředitele 
sekce léčebně preventivní péče ZZS HMP, plk. Mgr. Petr Matějček - ředitel Krajského ředitelství Policie 
hl. m. Prahy   

Jednání řídil: Jiří Ptáček - předseda Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP      
 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Výroční zpráva o stavu Městského kamerového systému za rok 2022 

4. Zpráva o činnosti MP Praha za březen 2023 

5. Zpráva MP Praha o personálním stavu 

6. Zpráva o činnosti MP Praha za rok 2022 

7. Zpráva o činnosti ZZS za březen 2023 

8. Zpráva o činnosti KŘP za březen 2023 

9. Zpráva o činnosti HZS hl. m. Prahy za březen 2023 

10. Zpráva o činnosti SS HMP za březen 2023 

11. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda výboru Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP a poděkoval řediteli Šusterovi z MP HMP za seznámení se základním fungováním a činností MP 
HMP a dále za prohlídku pracoviště operačního střediska.  
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2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program byl doplněn o bod týkající se činností SS HMP a s touto změnou schválen přítomnými členy výboru. 
přijato (8 - 0 - 0) 

 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru MUDr. Tomáš Kaštovský. 

3. Výroční zpráva o stavu Městského kamerového systému za rok 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Petr Hanousek, vedoucí oddělení technického zabezpečení 
bezpečnostního systému odboru OIC Magistrátu hl. m. Prahy. Mgr. Hanousek okomentoval celou zprávu s 
následujícími výstupy. Obraz z kamer je zpřístupněn na 100 monitorovacích pracovištích u různých složek z cca 4000 
kamer, z nichž 1271 kamer je ve vlastnictví Hlavního města Prahy. V roce 2022 proběhla příprava nové servisní 
smlouvy, jejímiž zainteresovanými stranami jsou Hlavní město Praha, Operátor ICT a Technologie hlavního města 
Prahy. Bylo obměněno 38 analogových kamer za IP kamery a bylo postaveno 28 nových kamerových stanovišť. Také 
byla vysoutěžena podpora pro stávající nadstavbový software, nicméně byla také zahájena příprava na veřejnou 
zakázku týkající se nového softwaru. V roce 2022 započala kontrola ze strany ÚOOÚ. Ta stále probíhá, zatím bez 
závěrů. V další části okomentoval úkoly pro následující období, a to zejména pokračující obměnu analogových kamer 
za IP kamery, výstavbu nových kamerových stanovišť, výměnu technologií v rámci infrastruktury atd. Zdůraznil 
změnu v servisní smlouvě týkající se nákupu náhradních dílů, jejich financování a soutěžení půjde nově za 
Magistrátem. Nebyla řešena žádná stížnost od občanů. Na závěr okomentoval statistiku týkající se využití kamer. 
 
Diskuse se rozpoutala na téma soutěže (veřejné zakázky)  Integračního SW (náhrada ECCs a IVISEC), dále nad 
používáním inteligentní videoanalýzy týkající se analýzy chování. Ředitel Krajského ředitelství Policie hl. m. Prahy plk. 
Petr Matějček vyjádřil poděkování za nástroj MKS, ale současně vyjádřil nespokojenost s činností servisní organizace 
a byrokratických procesů při řešení požadavků. 
 
Předseda Ptáček požádal o zpracování dvou témat do konce května 2023: 
 
 1 ) Předložit Výboru v obecné rovině harmonogram čerpání rozpočtu (investičních prostředků) MKS  v letošním roce, 
 2 ) zpracovat a předložit Výboru v obecné rovině (v rozsahu cca 2 stran) informaci o  možnosti nasazení do MKS 
inteligentní videoanalýzy (IVA) v MKS (nikoli detekci obličejů, ale analýzu v režimu on-line např. chování osob, 
zanechání předmětu atd.). 

 

4. Zpráva o činnosti MP Praha za březen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Informoval, že za měsíc březen řešili na 
183 000 přestupků, a pokud by tento růst neustal, pak by za rok mohla MP HMP mít přes 2 mil. řešených přestupků, 
což představuje rapidní nárůst oproti roku 2022. Poměrná část přestupků pochází z automatizovaných systémů - 
zóny placeného stání a měřiče rychlostí. Upozornil, že data jsou porovnávaná se statistikami před epidemií Covid - 
19. 

 

5. Zpráva MP Praha o personálním stavu 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Jedná se o koncepční materiál, který 
monitoruje personální situaci u MP HMP za posledních 10 let. V roce 2013 měli k dispozici 2347 zaměstnanců a k 13. 
4. 2023 to bylo 2080. Došlo k poklesu o 260 strážníků, z toho jich 120 muselo odejít kvůli nesplnění maturitního 
vzdělání. Dále zdůraznil, že mnoho jiných obecních a městských policií se inspirovalo opatřeními, která MP HMP 
zavedla. Jako příklad uvedl zvýšení rizikového příplatku, díky legislativní změně, na které se MP HMP podílela. Od 
roku 2019 je snaha, při jednáních se zástupci MPSV ČR, aby byl narovnán rizikový příplatek, jak je tomu u příslušníků 
PČR. Existují k tomuto posudky, které jasně uvádí, že rizikovost při výkonu služby u PČR i MP HMP je shodná. Jednání 
budou nadále pokračovat. Dále zmínil  důvody, které brání, aby strážníci zůstali u MP HMP a většímu zájmu o nábor 
k MP HMP. Jedná se o sociální oblast (dřívější odchod do důchodu), vymahatelnost práva v ČR, motivace 
zaměstnanců a oslovení uchazečů. U posledního bodu došlo k výrazným změnám, kdy se zvýšil náborový příspěvek,  
příspěvek na bydlení a dopravu a hlavně plat. Podstav stále trvá, nicméně díky zavedeným opatřením, se trend 
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obrátil a více přichází, než odchází. V nejbližší době dojde k vyhodnocení stávajících opatření a na základě tohoto se 
bude uvažovat o dalších variantách opatření, které budou v možnostech hlavního města Prahy. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hora - vznesl dotaz, zda by jednotlivým složkám nepomohlo, aby již střední škola byla zaměřena na 
určitý obor (hasič, policista), a tam se potencionální uchazeči připravovali. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že v Praze existuje celá řada středních škol, které jsou zaměřeny na bezpečnost. MP HMP 
s nimi spolupracuje a studenti chodí na praxe. Ale nemyslí si, že by pomohlo, aby měla Praha svou vlastní školu. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že PČR má svou střední školu, nicméně z desítek absolventů nastoupí k PČR reálně 
pouze jednotky. 
 
člen výboru Kaštovský - vznesl dotaz na důvody navýšení dopravních přestupků. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že za nárůstem stojí rozšiřování zón placeného stání v rámci MČ a také zvýšený 
monitoring těchto zón. U rychlostí je zásadní, kolik měřičů rychlostí a v jakých místech jsou v provozu. 

 

6. Zpráva o činnosti MP Praha za rok 2022 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Ing. Eduard Šuster, ředitel MP HMP. Sdělil, že za rok 2022 bylo řešeno na cca 1 
783 000 přestupků, z toho 90 % tvoří přestupky v dopravě a 10 % se týká veřejného pořádku. Rozpočet se pohyboval 
okolo 2 mil. Kč, kdy 90 % z něj bylo vynakládáno na mzdy a 10 % na provoz. Počet zaměstnanců byl na konci roku 
2073. Odchodovost se pohybuje v řádech 5 % - 7 %, což je normální stav. Mezi nejčastější důvody odchodu patří 
nesplnění zdravotní způsobilosti, odchod do důchodu nebo na mateřskou dovolenou. 

 

7. Zpráva o činnosti ZZS za březen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl MUDr. Jaroslav Valášek, náměstek ředitele sekce léčebně preventivní péče ZZS 
HMP. Z hlediska statistiky se jedná o obdobný vývoj, jak tomu bylo před epidemií Covid-19. Je lehce patrný 
narůstající trend. Důvodem jsou špatná preventivní péče za Covidu, následky po Covidu, chronicky nemocní pacienti 
atd. Zopakoval disproporce v nemocniční péči. Řídí se, na základě schválení od Ministerstva zdravotnictví ČR, 
systémem, který monitoruje volná lůžka a díky tomu jsou pacienti rovnoměrně rozvážení do nemocnic. 
 
Předseda Ptáček se vyjádřil k připravované budově ZZS HMP, kdy na minulém jednání výboru byla uvedena 
informace o neexistenci časového harmonogramu výstavby nové budovy ZZS HMP. Sdělil, že tedy časový 
harmonogram výstavby budovy ZZS HMP existuje a byl schválen RHMP.  
Dále se dotkl problematiky demonstrací na magistrále. Zástupci odboru legislativního a právního Magistrátu 
zpracovali podklad s možnostmi, které Magistrát má. Závěr je ten, že Magistrát nemůže tyto demonstrace zakázat. 
Současně ředitel Prudil z HZS HMP poslal na Magistrát dopis, kde popisuje celou situaci z pohledu HZS HMP. Došlo na 
setkání s organizátory. Padla dohoda, že se demonstranti nebudou pohybovat v úsecích magistrály, které jsou pro 
hasiče klíčové. Nicméně argumentují tím, že i hustá doprava blokuje výjezdy složek IZS. Jako příklad si vzali dojezdové 
doby ZZS HMP. Podle Golemia vychází dojezdové časy během dne skoro stejně kolem 6,8 - 7,5 min. Náměstek 
Valášek odpověděl, že se jedná o časy u případů s nejvyšší naléhavostí. U případů s nižší naléhavostí je pak dojezdový 
čas horší. ZZS HMP má předepsané rychlosti, které nesmí překročit ani při spuštěném majáku a absolvují kurzy 
defenzivní jízdy. Člen výboru Hora pak reagoval s tím, že pokud se sníží rychlost, pak se zmenší i rozestupy mezi 
vozidly, a je těžší vytvořit záchranářskou uličku. Ředitel Prudil doplnil, že v případě plošného snížení rychlosti, dojde k 
nárůstu času dojezdů a budou muset hledat jiná řešení, tak aby dojezdové časy naplnili (tzn. zvýšení hustoty 
základen). 

 

8. Zpráva o činnosti KŘP za březen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Matějček, ředitel krajského ředitelství Policie hl. m. Prahy. Sdělil, 
že rok 2019 (před epidemií Covid-19) a rok 2022 je z hlediska počtu spáchaných trestných činů srovnatelný. 
Stoupající tendence je zejména u krádeží. Objasněnost se pohybuje kolem 20 %, což je dobrým výsledkem v hl. m. 
Praze a to zejména u závažných trestných činů. Zmínil se o pokračujících demonstrací za snížení rychlosti na 
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magistrále. Domluvili se na omezení pro demonstrující (volný jízdní pruh, pouštění mhd a složek IZS). Jelikož se jedná 
o ohlášená shromáždění, tak na místě musí být příslušníci PČR k zajištění bezpečnosti. Předseda Ptáček požádal o 
aktuální informace týkající se těchto demonstrací v případě nestandardního vývoje. Na závěr ředitel Matějček 
informoval o nadcházejících rizikových sportovních akcích (fotbal), demonstrace a pochody po Praze. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hanzlík - vznesl dotaz, zda zvýšení platu a náborového příspěvku, nepůsobí kontraproduktivně a policisté 
díky tomu přechází k MP HMP. 
 
ředitel Matějček - odpověděl, že se jedná o jednotky policistů. Nástupní plat u policie je 30 067 Kč hrubého, ale 
samozřejmě by potřebovali v této oblasti zlepšení. Nyní je trend odchodu z Prahy do jiných krajů. 
 
ředitel Šuster - odpověděl, že spíše, než policisty z Prahy stahují policisty z dojezdové vzdálenosti do Prahy. 
 
člen výboru Hora - požádal v rámci statistiky o porovnání, v pravidelných zprávách, s rokem 2019. 

 

9. Zpráva o činnosti HZS hl. m. Prahy za březen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl brig. gen. Ing. Luděk Prudil, ředitel HZS HMP. Upozornil, že statistika týkající se 
požárů je ovlivněna počasím, kdy bylo dost srážek. V březnu zasahovali u požárů v bytech. Po roce došlo k předání 
KAPCU do správy MV ČR. HZS HMP v součinnosti s Magistrátem řeší problematiku ubytování a HUMPO. Zopakoval 
historický milník, který březen 2023 představoval, a to 170 let od založení HZS HMP. Na závěr popsal problém, který 
nastal v rámci výměny majetku mezi hl. m. Prahou a státem. V dubnu měl být schválen ZHMP tisk týkající se 
majetkového převodu. Proběhla finální fáze příprav, nicméně nyní je vše pozastaveno, jelikož MF ČR nesouhlasí s 
převodem v případě hasičských stanic. Důvodem je nejspíš převod, který má být bezúplatný. Ředitel Prudil zdůraznil, 
že pozastavení tohoto procesu nezpůsobil HZS HMP. 

 

10. Zpráva o činnosti SS HMP za březen 2023 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Tomáš Stařecký, ředitel SS HMP. Informoval, že proběhla pravidelná 
údržba PPO. Pokračují jednání týkající se zajištění PPO u nové lávky v Praze 7. Probíhá pravidelná údržba krytů CO. V 
krytu Folimanka proběhl den otevřených dveří. V souvislosti s uzavřením KACPU, proběhlo stěhování materiálu zpět 
do skladu. Pokračují také investiční akce a to výstavba multifunkční haly v Žihli a haly v Dubči. 

 

11. Různé a závěr 

JUDr. Štalmachová připomněla, že ve dnech 27. - 28. 5. 2023 se uskuteční velké noční cvičení výstavby PPO v Chuchli. 
Všechny přítomné na toto cvičení pozvala. Dále navázala na ředitele Stařeckého ohledně schůzky k tématu PPO a 
nové lávky na Praze 7. Sdělila, že je opravdu čím dál tím těžší pro odbor bezpečnosti Magistrátu, SS HMP a další 
odborné subjekty udržet PPO hl. m. Prahy v pořádku. Okolí Vltavy je z hlediska stavebního rozvojové území. Čím dál 
častěji řeší narušení linie PPO stavbou, nebo spory s developery ohledně PPO. Zdůraznila, že síly a prostředky na 
výstavbu PPO jsou pevně dané (JSDH, aktivní zálohy, zaměstnanci SS HMP). Proto je velmi těžké uhlídat to, aby se 
PPO nerozšiřovala nad rámec těchto sil a prostředků. Naprostou prioritou je udržení PPO a dostatek sil a prostředků 
na to ji postavit. 

 
Představil se nový člen výboru Miloslav Ondra. 
 
Člen výboru Hanzlík poděkoval za přípravu a realizaci cvičení Berounka 2022. 
 
Příští jednání výboru se uskuteční 11.5.2023 v prostorech SS HMP. 
 
 
Předseda Ptáček všem poděkoval za účast a ukončil jednání v 17:10 hod. 



 

TED 8.5.0.8 Strana 5 
 

 

 

Harmonogram cvičení IZS v roce 2023 

 

1. pololetí 

 

č. Název / téma cvičení Místo 
Předpokládaný 

termín 
Organizátor Kontaktní osoba Poznámka 

1. 

STADION 2023 
Divácké násilí na 

stadionech/NVS/A
ktivní střelec 

Stadion Eden 
16. května 2023 

NT 18. 5. 2023  
PČR KRPA 

zdenek.orel@pcr.c
z 

mjr. Ing. Zdeněk Orel, 

SPJ 

Panika mezi účastníky, 

větší počet raněných 

2. 
TC PČR GOLEM 

2023 

Židovská obec 

Maiselova 
17. květena 2023 PČR KRPA 

josef.jerabek@pcr.cz 

mjr. Mgr. Josef Jeřábek, 

PMJ 

Aktivní střelci 

3. Výstavba PPO 
Etapa 0006 

Chuchle 

27. – 28. května 

2023 

MHMP, MČ 

P16 

rene.hermansky@praha.

eu 
René Heřmanský MHMP 

BEZ 

Větší počet pytlovaných 

úseků 

AČR 

Noční cvičení 

4. 

TC JPO a krizových 

orgánů 

Linde Gas 

Linde Gas a. s. 
6. června 

2023 

HZS hl. m. 

Prahy 

jan.hora@hzsprah
a.cz 

plk. Ing. Jan Hora 

JPO cvičení uvnitř areálu. 

Vnější havarijní zóna – 

štábní cvičení 

5. 

PÁTRAČ 2023 
Pátrací akce po 

nebezpečném 

pachateli 

Venkovní prostory 20. června 2023 PČR KRPA 

zdenek.orel@pcr.c
z 

mjr. Ing. Zdeněk 
Orel, SPJ 

 

Místo provedení bude 

upřesněno 

 

mailto:zdenek.orel@pcr.cz
mailto:zdenek.orel@pcr.cz
mailto:zdenek.orel@pcr.cz
mailto:josef.jerabek@pcr.cz
mailto:josef.jerabek@pcr.cz
mailto:rene.hermansky@praha.eu
mailto:rene.hermansky@praha.eu
mailto:jan.hora@hzspraha.cz
mailto:jan.hora@hzspraha.cz
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2. pololetí 
 

6. 
TC JPO 

Národní divadlo 
ND 12. 8. 2023 

HZS hl. m. 

Prahy 
jan.hora@hzspraha.cz 

plk. Ing. Jan Hora 

Cvičení k 170. výročí založení 

HZSP 

7. TC PČR KAPITOL 2023 
Malostranské 

nám. x Sněmovní 

?(14., 15., 16.)? 

srpna 2023 

jen jeden den 

Ochranná 

Služba PČR 

jakub.kukla@pcr.cz 
Jakub Kukla Ochranná 

Služba PČR 

Agresivní narušení veřejného 

pořádku v Poslanecké 

sněmovně (útok na Kapitol 

2021) 

8. 
TC PČR ČEPS 

Demonstrace, protesty 
aktivistů 

ČEPS a. s. 

Elektrárenská 
2. ½ srpna 2023 PČR KRPA 

josef.jerabek@pcr.cz 
mjr. Mgr. Josef 
Jeřábek, PMJ 

 

BPOL - host zásahová 

jednotka z SRN 

9. 

TC IZS 

Hromadná nehoda 

v Tunelovém komplexu 

Blanka s velkým počtem 

raněných/popálených 

TK Blanka Září/říjen 2023 
HZS hl. m. 

Prahy 
jan.hora@hzspraha.cz 

plk. Ing. Jan Hora 

STČ 8 Dopravní nehoda 

STČ 9 Zásah s velkým počtem 

raněných 

DIR uzávěra TKB 

Autobus ke zničení 

Noční cvičení 

10. Výstavba PPO 
Etapa 0006 

Zbraslav 
7. – 8. 10. 2023 

MHMP, MČ 

P16 

rene.hermansky@praha.eu 
René Heřmanský 

MHMP BEZ 

Aktivní zálohy AČR 

Noční cvičení 

11. 

SAFEGUARD 2023 (ochrana a 

obrana objektu kritické 

infrastruktury) 

Praha 6 
16. – 20. září 

2023 
KVV HMP 

kaclp@army.cz 
pplk. In. Pavel Kácl MBA 

3denní cvičení 

 

12. 

TC IZS 

Výskyt vysoce nakažlivé 

nemoci po přistání 

letadla na Letišti VH 

Letiště VH 2. 1/2 října 2023 

HZS Letiště 

VH 

HZS hl. m. 

Prahy 

frantisek.los@hzsprah
a.cz 

plk. Ing. František Los 

milan.mraz@prg.aero 
Milan Mráz LVH 

STČ 16 B 

Nákaza 2 osob VNN na palubě 

letadla, transport do FN 

Bulovka 

mailto:jan.hora@hzspraha.cz
mailto:jakub.kukla@pcr.cz
mailto:jan.hora@hzspraha.cz
mailto:rene.hermansky@praha.eu
mailto:kaclp@army.cz
mailto:frantisek.los@hzspraha.cz
mailto:frantisek.los@hzspraha.cz
mailto:milan.mraz@prg.aero
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Ověřil: MUDr. Tomáš Kaštovský, člen Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP  

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Jiří Ptáček 
předseda Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
tajemnice Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 


